



တၢ်ထီဒါကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အဖီလစံၣ်

ဆူမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အခိၣ်

တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့အဝဲကျိၤသမၤထီဒါဝဲဒၣ် ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အက့ၢ်အဂီၤ တမံၤလၢ်လၢ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးမၤတၢ်လၢတၢ် ကမၤ ဟါမၢ်ကွၢ်ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အတၢ် ကွၢ်တလီၤထီဒါခဲလၢ်လၢအခိၣ်လၢ NSW ကမ့ၢ်အက့ၢ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲၤ ကျိၤအ [Anti-Racism Policy](#) (တၢ်ထီဒါကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အဖီလစံၣ်) ပညိၣ်လီၤဝဲဒၣ်လၢတၢ် ကမၤလီၤတၢ်ဝဲဒၣ်က့ၢ်ဖိ, ပုၤမၤ တၢ်ဖိ, မိၢ်ပၢ်, ပုၤကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ်ပုၤတဝၢ်ဖိလၢအလဲၤခိၣ်ဖျိဘၣ်ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်လၢက့ၢ်အခိၣ်အယၢ်အပူၤတဘၣ်အိၣ်နီၣ် တဂၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖီလစံၣ်အံၤဃုထီၣ်ဝဲဒၣ်က့ၢ်အပူၤတဝၢ်ဖိကိးဂၤဒဲးလၢအကမၤစၢၤတၢ်လၢတၢ်ကကွၢ်ဆၢၣ်မဲၢ်ထီဒါကလုာ်ဒုၣ် တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်ခိၣ်ဖျိတၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ် တၢ် ဟံၣ်ကဲဝဲဒၣ် လုၢ်လၢ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, ကျိၣ်ဒီးတၢ်ဘျုး တၢ်ဘါလၢ အအိၣ်ဒီးပုၤအဂၤတဖၣ်ဒီးခိၣ်ဖျိတၢ်ဒိသ့ၣ်ဟ့ၣ်သးလၢကျိၤကွၢ်တဖၣ်လၢအဆီၣ် သူထီၣ်တၢ်သ့ၣ်တၢ်လီၤတၢ်ဒီးတၢ်အိၣ်မူသကိးဃုာ်ပုၤတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခၢၣ်လၢက့ၢ် အခိၣ်အယၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

က့ၢ်တဖျါၣ်စုၣ်စုၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ထီဒါကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တၢ်ဆဲးကျိးအပဒိၣ် (Anti-Racism Contact Officer (ARCO)) တဂၤလၢအ န့ၣ်ဘၣ် တၢ်သိၣ်လိလၢတၢ်ကခိဆၢထီဒါကွၢ်ကလုာ်ဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်ဒီးဆီၣ်ထွဲက့ၢ်အပူၤတဝၢ်ဖိအဝဲသ့ၣ်မၤဝဲဒၣ်တၢ်ကဒူးကဒုၣ်ဘၣ်ထွဲဒီးက လုာ်ဒုၣ်တၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်လၢက့ၢ်တဖၣ်အပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူညါဘၣ်ဃးဖီလစံၣ်ဒီး ARCO အမူအဒါအဂီၢ်ကွၢ်ဘၣ် [Anti-Racism Policy - Information for parents and carers](#) (တၢ်ထီဒါကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်အဖီလစံၣ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢမိၢ်ပၢ်ဒီးပုၤ ကွၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်တၢ်တဖၣ်အဂီၢ်)တက့ၢ်.

စံးဘျုးဘၣ်န့ၣ်လၢနမၤစၢၤပုၤလၢတၢ်ကပၤဃာ်က့ၢ်အခိၣ်အယၢ်လၢအဂ့ၢ်တခါလၢအမ့ၢ်တၢ်သမၤကွၢ်ကယၢ်မ့ၢ်ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သး ဟ့ၣ်တမံၤလၢ်လၢ်အယိန့ၣ်လီၤ. ဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်ယၤဖဲန့ၣ် မ့ၢ်တမ့ၢ်န့ၣ်ဖိလဲၤခိၣ်ဖျိဘၣ်ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်တမံၤလၢ်လၢ်, အုၣ်သးထံၣ် ဘၣ်ပုၤတဂၤလၢအလဲၤခိၣ်ဖျိဘၣ်ဒုၣ်ကလုာ်ဒုၣ်ဂ့ၢ်ဝီတၢ်သ့ၣ်ဟ့ၣ်သးဟ့ၣ်လၢပက့ၢ်အပူၤ, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်ဆီၣ်ထွဲဆူညါ အခါတက့ၢ်.

ပုၤတၢ်သးတီ

က့ၢ်ခိၣ်

ပုၤကတိကျိးထံတၢ်အတၢ်မၤစၢၤ

ဖဲန့ၣ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးအါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဒီးန့ၣ်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်ပုၤကတိကျိးထံတၢ်တဂၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ်လၢတၢ်ကဆဲးကျိးက့ၢ်မ့ၢ်တမ့ၢ် က့ၢ်ခိၣ်န့ၣ်ဝံသးစူၤ ကိး လီၤတဲစိဆူ လီၤတဲစိတၢ်ကတိကျိးထံအတၢ်မၤ စၢၤအတၢ်ဖဲးတၢ်မၤ 131 450 ဒီးဃုာ်ဘၣ်ပုၤက တိကျိးထံတၢ်တဂၤလၢန့ၣ်တက့ၢ်.

တဲဒီးဟ့ၣ်လီၤဘၣ်ပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးဒီးန့ၣ်က့ၢ်အလီၤတဲစိနီၣ်ဂံၢ်ဒီးပုၤတူၢ်လိာ်လီၤတဲစိတၢ်ကိးကကိးဝဲဒၣ်က့ၢ်ဒီး မၤန့ၣ်ပုၤကတိကျိးထံတၢ်တဂၤ လၢလီၤတဲစိအလီၤလၢတၢ်ကမၤစၢၤန့ၣ်ဃုာ်ဒီးတၢ်တဲသကိးတၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကတိကျိးထံအတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်တၢ်တဃုာ်ဒီးအလဲဘၣ်.